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83. møde.  

Fredag den 17. april kl. 11. , 

Formand'en: Medlem af folketinget Hanne 
Reintoft har meddelt mig, at hun ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til loV om særlig ydelse til personer, 
som oppebærer invaliditetserstatning i form af 
en årlig rente i henhold til lov om erstatning til 
besætteZsestidens ofre. 

Det er meddelt mig, at Helge Nielsen øn- 
sker at udtræde af udvalget angående for- 
slag til folketingsbeslutning om ændring af 
lov om ferie med løn, lov om lærlingeforhold 
og medhjælperlov. (Om indførelse af 4 ugers 
ferie med løn eller feriegodtgørelse, forhø- 
jelse af feriegodtgørelsen til 10 pot. og udvi- 
delse af den af ferieloven omfattede person- 
kreds) [af Erling Dinesen m. fl.], forslag til 
folketingsbeslutning om en reform af ferie- 
lovgivningen [af Krog Hansen m. fl.] og for- 
slag til lov om ferie. Til at indtræde i det 
nævnte udvalg i stedet for Helge Nielsen 
har vedkommende gruppe udpeget Søren B. 
Jørgensen, som herefter er valgt. 

Skriftlig fremsætteZse af lovforslag. 

Forslagsstilleren (H anne Reintoft): Her- 
ved har jeg den ære for folketinget at 
fremsætte forslag til lov om særlig ydelse til 
personer, som, oppebærer invaliditetserstat- 
ning i form af en årlig rente i henhold til 
lov om erstatning til /besættelsestidens ofre. 
Lovforslaget fremsættes i anledning af 25- 
årsdagen for Danmarks befrielse. Danmark 
bør 홢 ligesom det sker i andre lande 홢 i  
år vise sine veteraner fra modstandskam- 
pen en særlig opmærksomhed som tegn på 
taknemmelighed for deres indsats i for- 
bindelse med bekæmpelsen af nazismen. 
Idet jeg i øvrigt henviser til de bemærk- 
ninger, som ledsager lovforslaget, anbefaler 
jeg dette til hurtig og velvillig behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren af Hanne Reintoft. 

(Forespørgslen (nr. VII) findes i tidenden 
sp. 5135). - 

Formanden: Hvis ingen gør indsigelse 
mod fremme af denne forespørgsel, betrag- 
tør jeg tingets samtykke dertil som givet. 
(Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ud- 
bygningen af Odense universitetscenter. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 66) 
findes i tidenden sp. ,4952). 

I Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 121 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ud- 
skydelse af revisionen af lov om bekæmpelse af 
kønssygdomme. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 68) 
findes i tidenden sp. 4952). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

, Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
' . vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om menighedsråd. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 45) 
findes i tidenden sp. 5017). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Morten Lange: I anledning af dette lov- 
forslag tror jeg det vil være rimeligt, hvis 
jeg kommer med en bekendelse. Jeg må 
bekende, at jeg kun i særdeles ringe omfang 
har fulgt med i udvalgsarbejdet; jeg tror, 
kirkeministeren tolkede mine følelser, da 
han sagde, at nu havde han hørt nok om 
rådighedsbeløb; det samme har måske præ- 
get min indsats. Jeg har fornemmelsen af, at 
hvis jeg lidt flittigere havde fulgt udvalgsar- 
bejdet, havde jeg formodentlig anbefalet 
min gruppe, at vi afholdt os fra at stemme 
for disse midler, som i hovedsagen går til 
finansiering af i reglen overordentlig ked- 
sommelige kirkeblade. Men under hensyn til 
omstændighederne skal jeg meddele, at jeg 
regner med, at min gruppe vil stemme for, 
forslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. ; 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 126 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, a t  de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet 'statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen vår:. 

Tredje behandling af forslag til lov om er- 
statning for tab som følge af ringbaktèriose i 
kartofler. 

. (Anden behandling af lovforslaget (nr. 
100) findes i tidenden sp. 5014). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. , 

홢 Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 128 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. , 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
foZketingsbesZùtning vedrørende følgende af 
den internationale arbejdskonference i Genéve 
vedtagne konventioner: Konvention nr. 32 om 
beskyttelsesforanstaltninger 'mod ulykkestil- 
fælde for så vidt ongår arbejdere, der er be- 
skæftiget med lastning og losning af skibe 
(vedtaget 1932), Konvention nr. 119 om sik- 
ring af maskineri (vedtaget 1963) og Kon- 
vention nr. 120 om hygiejne i handels- og kon- 
torvirksomheder (vedtaget 1964). 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XLII) findes i tidenden 
sp. 4752). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Erling Dinesen: Under første behandling 
af dette forslag stillede jeg et spørgsmål til 
arbejdsministeren om den, synes jeg, for æl- 
dede konvention fra 1932 vedrørende be- 
skyttelse af arbejdere i forbindelse med los- 
ning og lastning. Det, - jeg bad arbejdsmini-' 
steren oplyse, var, om han havde kendskab 
til, om man i Den internationale Arbejdsom 
ganisation i Geneve havde taget denne 
konvention op til revision, og jeg vil gerne 
spørge, om arbejdsministeren har fået oplyst 

: dette. 

; Arbejdsministeren (Lauge Dahlgaard): 
: Jeg kan oplyse, at der :ikke er, taget skridt 
til revision af den konvention, hr. : Erling 
Dinesen nævnte, konvention nr. 32 fra 1932. 
Det er vel tænkeligt, at denne konvention 
vil blive taget op på ILOs arbejdsprogram, i 
så fald for årene 1972-77, som man i den 
kommende tid skal til at diskutere; men det 
er altså ikke sket endnu, og det vil sige, at 
denne konvention er det gældende internati- 
onale instrument på dette område. 

Lad mig tilføje som en; oplysning, at der I 
på nuværende tidspunkt ikke ligger flere, 


